
سرمربی تیم واترپلو دانشگاه آزاد: 

رایزنی  ها را برای بستن تیمی قدرتمند 
آغاز کرده ایم

آبی ها چشم 

انتظار کمک مینو برای 

تهیه پول تا دوشنبه

شفر فرصت نداد
 

 پنجره استقلال 

 
تهدید شد

زمانی تیم های بزرگ دنبالش بودند. شماره 7 استقلال را 

هم پوشید اما اوضاع خوب پیش نرفت و حالا در تیم صنعت 

نفت به یک نیمکت نشین تبدیل شده است. در شرایطی 

که صنعت خوب بازی نمی کند اصرار به نیمکت نشینی او 

ذهن خیلی از هواداران این تیم را به خود مشغول کرده 

است. اینکه چرا بازی نمی کند سوال بزرگ دوستداران 

اوست. این بازیکن با این همه تجربه بازی نمی کند ولی 

حرف نمی زند. روی نیمکت می نشیند ولی حرف نمی زند. 

تیمش می بازد و بازهم جز آرزوی موفقیت حرفی نمی زند. 

بدون شک خودش جواب خوبی برای غیبتش در ترکیب 

صنعت نفت دارد ولی تاکنون سکوت معنادارش هیچ یک 

از دوستدارانش را قانع نکرده است. با این حال او هنوز 

محبوب است. هم بین هواداران تیم صنعت نفت و هم 

بین هواداران استقلال. در آستانه دربی بد ندیدیم کمی 

با این بازیکن سابقا استقلالی صحبت کنیم. گفت وگوی 

»فرهیختگان« با بختیار رحمانی را در ادامه می خوانید.

فصل جاری را چطور دیدی؟

برای من خوب نبود و نمی خواهم درموردش صحبت کنم. شرایط 

بدی برایم به وجود آمد. با این حال تا وقتی اسکوچیچ بود نتایج 

خوبی گرفتیم ولی بعد از آن با افت شدید روحی روبه رو شدیم 

و آن عملکرد سابق را نداشتیم. نمی شود نتایج جدید را تحمل 

و از آن دفاع کرد چون به بی راهه می رویم. در نیم فصل آنقدر 

امتیاز گرفته بودیم که در ادامه خیلی از نظر موقعیتی صدمه 

ندیدیم ولی آن روحیه و انگیزه کم شد.

می توانیم بگوییم سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را اسکوچیچ 

از شما گرفت؟

شاید تا حدودی تاثیر داشت ولی تیمی که می خواهد آسیایی 

شود نیاز به حمایت دارد. مسخره بازی که نیست هر تیمی به لیگ 

قهرمانان آسیا برود. ببینید تیم های بالای جدول برای کسب 

سهمیه چه می کنند و تیم ما چه کرده است؟ معادله ساده ای 

است. با توجه به حضور چندباره ام در لیگ قهرمانان آسیا فکر 

می کنم با روندی که باشگاه صنعت نفت در پیش گرفته است، 

نمی شود سهمیه گرفت. مگر می شود در خانه نشست و سهمیه 

گرفت. نه روحیه ای تزریق شد، نه کاری برای این تیم کردند، 

نه حمایتی از این بازیکنان شد. احساس می کنم خودشان 

نخواستند سهمیه بگیریم.

چرا کم بازی کردی و نیمکت نشین شدی؟

سوال تان حاشیه ای است و در این مقطع نمی خواهم به این 

ع دامن بزنم. به هر دلیلی من نیمکت نشین شدم و  موضو

نمی خواهم درموردش حرف بزنم. هر وقت بازی کردم با جان 

و دل بازی کردم و هروقت نبودم برای تیمم آرزوی موفقیت 

کردم. این را همه دیگر فهمیدند که بازی نکردن من فنی 

نبود ولی دیگر چه فایده دارد. به هرحال من همیشه می گویم 

خدا بزرگ است و همیشه با تمام وجودم برای آینده تلاش 

می کنم. متاسفانه نیمکت نشینی من چند دلیل داشت که 

بعدا درموردش می گویم. یکی از دلایلش به شدت شخصی بود و 

نمی دانم چرا این خصومت شخصی به وجود آمد ولی من خیلی 

حرفه ای تر از دوستان رفتار کردم و می کنم. همه ایران فوتبال 

من را می شناسند و من فقط وظیفه ام تمرین کردن و تلاش برای 

آینده است و هیچ موقع دست از تلاش برنمی دارم. با باشگاه 

صنعت نفت قرارداد دارم و به قراردادم پایبندم. از هواداران 

آبادانی تشکر می کنم. می دانم در این هفته ها خیلی صبوری 

کردند ولی می خواهم بگویم امسال تیم صنعت نفت مشکلات 

فراوانی داشت و با این همه مشکل فوتبال بازی کردن سخت 

است. تیمداری با این روش خیلی مشکل است. بهتر است 

تکلیف این تیم را زودتر مشخص کنند چراکه چنین شرایطی 

نه تنها به بازیکنان بلکه به عوامل باشگاه نیز لطمه می زند. 

چرا باید شب و روز برای دوسه میلیارد تومان بدوند تا کمی از 

پول بچه ها را بدهند. امیدوارم از این پس اوضاع بهتر شود.

دربی جام حذفی را چطور پیش بینی می کنی؟

فکر می کنم این بازی برای هر دو تیم سخت است. استقلال با 

فرهاد مجیدی خوب بازی می کند و بازیکنان پیشرفت می کنند. 

وقتی تیمی مربی ای مثل فرهاد مجیدی داشته باشد به تیم 

کمک می شود چون به بازیکنان روحیه می دهد. البته یحی 

گل محمدی هم برای تیم پرسپولیس همین قدر موثر است. از 

این رو بازی سختی برای هر دو تیم خواهد بود. من فکر می کنم 

شاهد بازی خوبی باشیم. فکر می کنم دو تیم اول برای گل 

نخوردن به میدان می روند ولی هر دو خط حمله خوبی دارند 

از این رو نمی توان نتیجه را پیش بینی کرد. ولی فکر می کنم 

بازی به وقت اضافه کشیده شود. امیدوارم یاران وریا پیروز از 

زمین بیرون بیایند!

به نظرت استقلال این فصل عملکرد خوبی داشته؟

صبر و تحمل چیز خوبی است. با صبر می شود خیلی کارها را 

پیش برد و انجام داد. در این سال ها تغییرات در همه سطوح 

کمر تیم را شکست. امیدوارم به این مربی و بازیکنانش وقت 

دهند تا درنهایت به نتیجه برسند. به نظر من هر اتفاقی هم در 

جام حذفی رخ داد به این مربی و بازیکنانش فرصت دهند. 

فقط صبر می تواند به تیم استقلال کمک کند تا به اهداف 

بزرگی برسند.

برخی به پنالتی های اخیر استقلال مشکوک هستند. 

نظر تو چیست؟

من هیچ ربطی در این چیزها نمی بینم و اصلا چنین اعتقادی 

ندارم. چطور یک نفر می خواهد به پرسپولیس کمک کند یا برای 

استقلال پنالتی بسازد. از نظر سخت افزاری شاید استقلال در 

تنگنا بود ولی این موضوع مربوط به این فصل نیست. زمانی 

که من در تیم استقلال بودم هم ما این مشکلات را داشتیم. من 

کاری به وزیر یا دیگران ندارم ولی تیم استقلال همیشه مشکل 

امکانات داشت. همه شاهدند که استراماچونی در ابتدای فصل 

چقدر به خاطر نداشتن زمین مناسب شکایت می کرد. ما هم در 

زمان منصوریان زمین مناسب نداشتیم. گاهی در زمین هایی 

تمرین می کردیم که تیم های دسته دوم هم پسند نمی کردند 

و وضعیت زمین هایشان از ما بهتر بود. این چیزها را از نزدیک 

دیدم که می گویم.

 

با این حال می گویند پنالتی های قایدی مشکوک است.

دلیلش این است که قایدی بازیکن تند و تیز و ریزی است. قبلا 

هم بازیکنی به اسم صابر میرقربانی از این پنالتی ها می گرفت. 

بازی با شهرخودرو خیلی مشکوک بود؛ در صحنه اول همه 

پنالتی می دیدند. درواقع او داور را خوب گول می زند چون 

داور در صحنه اول که مهدی می افتد فکر می کند پنالتی 

است ولی حتی در صحنه های آهسته هم بین داورها اختلاف 

است. در بازی با شهرخودرو این زرنگی بازیکن را می رساند 

که به خوبی می تواند پنالتی بگیرد. چون داور پشت بازیکن 

شهرخودرو و قایدی جلوی بازیکن شهرخودرو است، داور دید 

خوبی ندارد و به همین دلیل مرتکب اشتباه شد. امیدوارم این 

18 قدم حریف  پنالتی ها باعث نشود یک وقت هایی هم در 

پای این مهاجم را بشکنند ولی داور پنالتی نگیرد. برای مهدی 

خوشحالم که این قدر زرنگ است و برای نتیجه گرفتن تیمش 

به آب و آتش می زند.

ولی همین اشتباهات برای برخی تیم ها خیلی گران تمام 

می شود!

می توانند  هستیم.  محروم   VAR سیستم  از  ما  متاسفانه 

یک تلویزیون کنار زمین بگذارند و ما از صحنه های آهسته 

به جای VAR  استفاده کنیم. وقتی توان مالی ندارند حداقل 

از صحنه های آهسته صداوسیما استفاده کنند. نمی دانم 

هدف شان چیست که از این موارد استفاده نمی کنند. اگر 

واقعا دنبال عدالت هستند می توانند امکاناتی را فراهم کنند. 

من بارها این را گفته ام یک تلویزیون بگذارند کنار زمین و 

صحنه های آهسته را ببینند. با این حال معتقدم این اشتباهات 

عمدی نیست و کسی شرافتش را به خاطر فوتبال نمی فروشد.

پیش از این هم برخی به قهرمانی تیم پرسپولیس خرده 

گرفتند و مدعی شدند این قهرمانی با کمک دست های 

پشت پرده بوده است!

نمی توان با این چیزها قهرمانی پرسپولیس را زیرسوال برد. چرا 

دروغ بگوییم؟ این تیم در خیلی از بازی ها یک بر صفر پیروز 

شد و به سختی برد. از طرفی عملکرد فنی برخی تیم ها پایین 

آمد، کم آوردند و این شانس برای تیم پرسپولیس به وجود آمد 

تا اختلاف امتیازش را زیاد کند و قهرمان شود. تیم پرسپولیس 

در این چندساله خوب بازی کرد و بازیکنان شان کنار هم بودند. 

این تیم کمترین تغییر را داشت و کمتر مربی عوض کرد و تقریبا 

همه را حفظ کرد. ولی رفتن اسراماچونی به استقلال ضربه 

بزرگی زد. کاری به مقصرش ندارم هرچه کرد گردن خودش 

ولی پرسپولیس خوب بازی کرد و به همین دلیل قهرمان شد.

خیلی ها مدعی هستند فرهاد مجیدی به اندازه گل محمدی 

تجربه ندارد و در استقلال آزمون و خطا می کند؟

فرهاد هیچ آزمون و خطایی ندارد. استقلال از نظر کیفیتی تیم 

خوبی است و هیچ مشکلی ندارد. او می تواند به بازیکنان انگیزه 

دهد. جدا از اینکه برخی بازی ها نتیجه مطلوبی نگرفت ولی در 

کل عملکرد خوبی داشت. هواداران باید به او فرصت دهند. 

فکر کنید مجیدی برود چه کسی می خواهد به جای او بیاید؟ 

وقتی مجیدی را با این همه شوق و ذوق به استقلال می آورند 

پس اجازه دهند کارش را کند. می دانم صبور بودن سخت است 

و یک مربی در ایران دوسه سال متوالی در یک تیم نمی ماند 

ولی فکر می کنم ارزشش را دارد به او فرصت دهند. به نظر من 

نیم فصل دوم همیشه بازی ها سخت است و مجیدی و بازیکنانش 

هم با همین سختی ها روبه رو شدند .

جدایی قلعه نویی از سپاهان چندان خوشایند نبود؛ 

به عنوان شاگرد سابق چه حسی داشتی؟

من سال قبل در سپاهان شاگرد او بودم و با این مربی کار کردم. 

به نظر من با توجه به فشارهایی که روی او بود کار درستی کرد که 

از این تیم جدا شد. شایسته رفتارهایی که با او شد نبود. ما شاهد 

بودیم به چه شکل به سپاهان پیوست، مردم اصرار می کردند 

و خواهان حضور او در سپاهان بودند. شاید هواداران در این 

هفته ها از نتایج راضی نبودند ولی از یاد نبریم این مربی چه نتایج 

خوبی با سپاهان گرفت و این تیم چه جایگاه و شخصیتی به دست 

آورد. این طور رفتن ها زیاد جالب نیست و در این چند بازی اخیر 

خیلی اذیت شد. برایش آرزوی موفقیت دارم.

برخی این جدایی را به پایان امپراتوری قلعه نویی در فوتبال 

ایران تعبیر می کنند!

این تعابیر تکراری است و این افراد مدت هاست این حرف ها را 

می زنند. عملکرد او را در سال های اخیر ببینید. ما در ذوب آهن با 

کمترین هزینه مقابل تیم پرسپولیس ایستادیم. پول سه بازیکن 

تیم پرسپولیس را هم برای تیم ما هزینه نکرده بودند. در آن زمان 

با کمک سعید آذری و امیرخان کمی پول به باشگاه تزریق 

شد. خدا می داند آن سالی که ما با ذوب آهن دوم شدیم 30 

میلیارد هم هزینه نشده بود. فصل قبل هم اختلاف امتیاز زیاد با 

پرسپولیس نداشتیم و اگر آن پنالتی خراب نمی شد می توانستیم 

9نفره در جام حذفی پرسپولیس را شکست دهیم. تنها دلیلی 

که قلعه نویی تیم را رها کرد بیماری و فشارهای عصبی بود. سر 

تمرین شعار می دادند و برایش ناراحت کننده بود. امیرخان هنوز 

هم بهترین است و اصلا تاثیری در روند کار او ندارد. قطعا در 

آینده توانایی هایش را نشان می دهد.

احتمال ضعیف جذب بازیکنان لژیونر یا دورگه به خاطر مشکلات ارزی

توافق پرسپولیس  با  2 بازیکن جدید
تمام گزینه های قضاوت جدال سرخابی ها در جام حذفی

کرمانشاهی، زاهدی فر   و خورشیدی در اولویت

توقف سرخابی ها در شب برد تراکتور و سقوط شاهین

عسگری: مگر داوران خارجی 
چه گلی برسر دربی زده اند؟

بختیاررحمانیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:قایدیداورراخوبفریبمیدهد

پرسپولیس قهرمان شد چون رقبایش کم آوردند 
دربیهرنتیجهایداشتهباشدبایدبهمجیدیوقتبدهندقلعهنوییکارخوبیکردکهازسپاهانرفت

 نیلوفر مژدهی
روزنامهنگار

فرهیختـگان فرصـت فدراسـیون جهانـی فوتبـال فیفـا بـرای 

پرداخـت مطالبـات وینفـرد شـفر، سـرمربی سـابق آلمانـی 

اسـتقلال طـی امـروز و فـردا بـه پایـان می رسـد و بـا احتسـاب 

زمـان بررسـی کمیتـه انضباطـی درخصـوص پرداختی هـا و 

مـدارک مربـوط بـه تسویه حسـاب باشـگاه ایرانـی بـا سـرمربی 

آلمانی، اسـتقلالی ها نهایتا فقط تا پایان وقت اداری دوشـنبه 

فرصـت دارنـد در ایـن خصـوص اقـدام کرده و ایـن غائله را ختم 

بـه خیـر کنند. 

شـفر کـه در پایـان فصـل هجدهم و بـه شـکلی غیرمحترمانه از 

تمرینـات اسـتقلال اخـراج شـد بعـد از شـکایت به فیفـا مدعی 

شـد کـه بایـد ایـن باشـگاه غرامت فسـخ قـرارداد یک طرفـه را به 

او و دسـتیارانش بـه همـراه یـک فصلـی که از قـرارداد آنها باقی 

مانده پرداخت کند که درنهایت باشـگاه اسـتقلال به پرداخت 

۶00 هـزار دلار بـه شـفر محکـوم شـد و طبـق نامـه ارسـالی بـه 

باشـگاه، فرصـت نهایـی بـرای تسویه حسـاب یا مصالحـه با این 

سـرمربی نیز مشـخص شد. 

ایـن درحالـی اسـت که مدیرعامل و سـایر اعضـای هیات مدیره 

اسـتقلال طی چند روز گذشـته در جریان مذاکرات تلفنی که 

بـا ایـن سـرمربی آلمانـی داشـتند از وی درخواسـت کردنـد تـا 

یـک فرصـت حـدود یـک ماهـه مجدد را بـه اسـتقلال بدهد که 

ایـن امـر مـورد اسـتقبال و موافقـت این سـرمربی قـرار نگرفته تا 

درنهایت آبی ها مجبور شـوند در زمان نهایی مشـخص شـده با 

او تسویه حسـاب کـرده و مـدارک مبنی بـر ایـن امر را بـرای فیفا 

ارسـال کننـد.  بـر همیـن اسـاس و طبـق شـنیده های خبرنگار 

»فرهیختگان« مسـئولان باشـگاه اسـتقلال همچنان به دنبال 

تامیـن منابـع مالـی بـرای تحقـق ایـن امـر هسـتند و شـنیده 

می شـود شـرکت مینـو قول هایـی را مبنی بـر انجـام ایـن کار به 

آبی پوشـان داده اسـت ضمـن اینکـه بـه جـز مینـو، قـرار اسـت 

از یکـی دو محـل دیگـر بـرای تکمیـل طلـب شـفر به اسـتقلال 

کمـک مالـی صـورت بگیـرد تا درنهایـت با تسویه حسـاب با وی 

در فرصـت باقی مانـده، پرونـده ایـن سـرمربی آلمانـی ختـم بـه 

خیـر شـود. ایـن درحالـی اسـت کـه اگـر تـا پایـان وقـت اداری 

دوشـنبه اقدامـی در ایـن خصـوص صـورت نگیـرد تنبیهـات 

سـختی از سـوی کمیتـه انضباطـی فیفـا مثـل بسـته شـدن 

پنجـره نقل وانتقالاتـی یـا کسـر امتیـاز بـرای باشـگاه ایرانـی 

درنظـر گرفتـه خواهد شـد. 

آبی ها چشم انتظار کمک مینو برای تهیه پول تا دوشنبه

شفر فرصت نداد، پنجره استقلال تهدید شد
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